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BUURTBERICHTEN

Heemkundevereniging ontvangt ‘Teuntje’

Het Teuntje is een onderscheiding die sinds
2003 door Harmonie St. Caecilia Hoensbroek
wordt uitgereikt aan een persoon of een
groep die zich verdienstelijk maakt of heeft
gemaakt voor de Hoensbroekse samenleving
en die Hoenbroek op een positieve wijze
uitdraagt. Voorzitter Theo Kleiweg van
Harmonie St. Caecilia Hoensbroek zal deze
onderscheiding met oorkonde op zaterdag
9 maart 2024 in de harmoniezaal van
Hotel-Café Amicitia aan de Markt in
Hoensbroek aan de Heemkundevereniging van
Hoensbroek uitreiken.

Harmonie St. Caecilia vindt het van groot belang dat
Hoensbroek in ieder opzicht positief wordt uitgedragen.
Daarom is zĳ al 20 jaar geleden overgegaan tot het
uitreiken van het Teuntje, een in brons gegoten varkentje,
ontworpen door Lia Brans. Het varkentje staat symbool
voor de bekende markt (met vooral veel varkens) ter ere van
het naamfeest van Antonius-abt. “Een symbool dat met
trots ontvangen wordt”, zoals Bernhard Grothues het ooit
mooi heeft beschreven in het Hoensbroekse tĳdschrift voor
Heemkunde.

Dit jaar is de keuze gevallen op de Heemkundevereniging.
Hoensbroek kent een rĳk verleden, niet alleen rondom ons
prachtige kasteel, maar zeker ook in het verenigingsleven.
Onze Teunisdrager van 2024, de Heemkundevereniging, is
een relatief jonge vereniging in ons Hoensbroek maar heeft
haar sporen al verdiend en is niet meer weg te denken.
Zĳ heeft zich ten doel gesteld om het verleden van
Hoensbroek te bewaren, te documenteren en vooral levend
te houden! Dat doet ze onder meer door hun veelgelezen
verenigingsblad, Oos Gebrook, de nieuwsbrief en het
uitgeven van boeken, maar zeker ook door het organiseren
van tentoonstellingen en wandelingen en het bewaren van
oude foto's. Zo ook die van de harmonie!

In het verleden ging het Teuntje al naar Bernhard
Grothues, Jan Creusen, Jac Giesen, Sjef Diederen, Math
Mertens, No Moonen, Duo Oetgesjlaope, Piet Mertens,
Gerrit Koenen, Driek van ’t Hoofd, Jan L’Ortye , Ivo
Rosbeek, de Vriendenkring, Jo Coenen,
Sjtadsvastelaovesvereniging CCH, Franz Jozef Breuer en
Paul Tans. In 2020 en 2021 werd het Teuntje niet uitgereikt
in verband met de pandemie. In 2022 werd het Teuntje
uitgereikt aan July Vĳgen en in 2023 aan Wim van Straten.

Bestuur en leden van de harmonie nodigen u van
harte uit om bĳ de uitreiking van het Teuntje op
9 maart aanstaande aanwezig te zĳn.

De uitreiking vindt plaats tĳdens het Teunisfeest
in de Harmoniezaal van Hotel-Café Amicitia aan
de Markt in Hoensbroek. De feestavond begint om
20.00 uur.

www.harmoniehoensbroek.nl
www.heemkundehoensbroek.nl



VACATURE
De Stichting Buurtbeheer Maria-Gewanden zoekt
wijkgenoten die het bestuur willen versterken en een
aantal uren per week tijd kunnen besteden aan de
realisering van zaken die de leefbaarheid in de wijk

bevorderen. Daarnaast is het welkom als u een
bestuursondersteunende functie, zoals bijvoorbeeld

voorzitter, zou willen vervullen.

Kent u de wijk, heeft u een sociaal en zakelijk
netwerk en draagt u als vrijwilliger de wijk Maria-
Gewanden een warm hart toe? Dan komen wij

graag met u in contact.
U kunt zich melden als belangstellende via email:

bestuur@mariagewanden.nl.

Voor meer informatie kunt u bellen naar ons
algemene nummer: 06-22 68 13 86.

Wij kijken uit naar uw bericht.



Op dinsdagochtend 20 februari werd de fietsbrug
over de Pastoorskuilenweg geplaatst. De brug is
onderdeel van de Parkstadroute die voor een
deel over het oude Mĳnspoor door Hoensbroek
loopt. Eerder werd de brug over de Grubbelaan
geplaatst. De bruggen garanderen een veilige
oversteek op dit stuk van de route en hebben
elementen die verwĳzen naar het mĳnverleden.
Het gaat dan met name over de kleur en de
gekozen materialen zoals het staal en de zwarte
bakstenen.

Wethouder mobiliteit Marco Peters: “In het voorjaar zĳn
de werkzaamheden hier in Hoensbroek helemaal klaar en
kunnen de viaducten al worden gebruikt. Ik kĳk uit naar
het moment dat de route helemaal klaar is en bewoners
en toeristen kunnen genieten van de tocht door
Hoensbroek, de rest van onze stad en de regio”.

Projectleider Chrisstan Craemers van aannemer
Heĳmans: “We hebben de afgelopen weken met het hele
team toegewerkt naar dit moment.
Net zoals bĳ het inhĳsen van de brug over de
Grubbelaan, verliep het op 20 februari ook volgens plan.

De beide fietsbruggen liggen op hun plek: nu kunnen we
verder met de afwerking ervan en de aanleg van de route
hier door Hoensbroek. We gaan nu onder meer verder op
de Kastanjelaan”.

Verbinden mĳnsporen
Het idee van de Parkstadroute is geboren uit het idee om
de oude mĳnsporen van Beekdaelen, Brunssum, Heerlen,
Landgraaf, Kerkrade en Simpelveld aan elkaar te knopen.
De delen door Beekdaelen, Palemig en Heksenberg zĳn
nagenoeg klaar. Op dit moment wordt, naast de
werkzaamheden in Hoensbroek, ook gewerkt in
Landgraaf en binnenkort in Kerkrade. De complete route
is klaar in 2025.

Over de Parkstadroute
De Parkstadroute is een IBA-project en wordt gerealiseerd
door IBA Parkstad, Provincie Limburg en de gemeenten
Beekdaelen, Brunssum, Heerlen, Kerkrade, Landgraaf en
Simpelveld. De langzaamverkeerroute die dwars door
Parkstad loopt, is niet alleen bedoeld voor recreatief
verkeer, maar ook voor woon-werkverkeer.

INHIJSEN FIETSBRUG
PASTOORSKUILENWEG



Nationale voorleesdagen
bij De Vlieger

Op 25 januari was de aftrap van de nationale
voorleesdagen.
Gemeenteraadslid Adriane Keulen vond het een eer om
mee te mogen doen aan het voorleesontbĳt bĳ basisschool
de Vlieger en zo met de kinderen de dag te starten.
Het werd een leuke ochtend. Enthousiaste kleintjes en
leuke jufs! Voorlezen, gezellig kletsen en samen liedjes
zingen uit de muziekdoos…

met:
schilder William Otermans

en
dichter Jacques Smeets

(Gratis entree)



Nieuwtjes en weetjes
BEWEEGTUIN

De opening van de beweegtuin in het Bongaardpark was
voorzien op 20 maart a.s. Deze datum is niet haalbaar.
Er is nog geen nieuwe datum voor de opening
bekend.

Plant-dag Harmoniestraat op
woensdag 13 maart 2024

Op 13 maart a.s. worden aan weerszĳden van de 10 portieken aan
de Harmoniestraat bloeiende struiken en planten gezet.
De bewoners van de Harmoniestraat worden per brief uitgenodigd
om deel te nemen aan de plantdag. De dagbesteding van Op
Mezelf verzorgt op locatie een lunch voor de aanwezigen.
Bestuurders van Woonpunt, de gemeente Heerlen en andere
betrokken instanties zĳn uitgenodigd deel te nemen aan deze
plant-dag.

Oproep

Jaarlĳks organiseert SBMG een buurtschouw, een Kĳk-op-de-Wĳk, waarvoor
bewoners van onze wĳk worden uitgenodigd.
Gewoonlĳk vindt deze Kĳk-op-de-Wĳk plaats in oktober/november, in de
middag. We maken een wandeling door de wĳk, samen met medewerkers van
de gemeente Heerlen, de wĳkagent en anderen die vanuit hun werk een rol
hebben bĳ de leefbaarheid en de invulling van de openbare ruimte. Inwoners
kunnen bĳ deze wandeling aangeven waar zĳ probleemsituaties zien en waar de

veiligheid op straat kan worden verbeterd.
Voor of na de wandeling komen we bĳeen in de BMV De Vlieger, voor informatie-uitwisseling over actuele zaken.
Mogelĳk heeft u belangstelling om hieraan deel te nemen, maar schikt het tĳdstip niet.
Wĳ vernemen daarom graag van u, of u belangstelling heeft voor de Kĳk-op-de-Wĳk in de zomerperiode, op een
zaterdag of in de vroege avonduren.
Laat het ons weten, zodat wĳ daarvan op de hoogte zĳn en een Kĳk-op-de-Wĳk-avondwandeling of -
weekendwandeling kunnen organiseren.
E-mail: info@mariagewanden.nl
Bĳ voorbaat dank voor uw reactie.

Engelensael

Op zondag 2 juni vindt de pianoconcertmiddag van de Jong
Talentklas van het Maastrichtse Connservatorium plaats in
d’Engelensael aan de Hoofdstraat 214.
Afgelopen jaar was dit een groot succes.
De kaartverkoop is al gestart. De entree kost € 10,00 per
persoon. Aanmelden kan door een E-mail te sturen naar:
smitsgul@xs4all.nl.
De organisatie hoopt ook dit jaar op een grote opkomst!

SCHOPLA: Vandalen slaan weer toe!

Eind januari is er weer geprobeerd om ons mooie trafohuisje in de Lampisteriestraat
te beschadigen met grafitti.
Doordat we na de eerste keer een beschermende coating hebben laten aanbrengen
door schildersbedrĳf Ernens, is de poging mislukt en hebben we het zelf prima schoon
gekregen!
Dank aan Ernens voor de goede kwaliteit coating en de oplettendheid en hulp van
onze wĳkbewoners om het schoon te krĳgen.



ALGEHEEL VOEDERVERBOD
IN HEEL HEERLEN IS HET VERBODEN OM IN HET WILD LEVENDE
DIEREN ZOALS GANZEN, EENDEN DUIVEN EN ANDERE VOGELS TE
VOEREN. DIT VERBOD IS OPGENOMEN IN DE ALGEMENE
PLAATSELIJKE VERORDENING (APV), DIE DE GEMEENTERAAD OP
WOENSDAG 31 JANUARI DEFINITIEF HEEFT VASTGESTELD.

Veel mensen vinden het fijn om vogels en andere dieren te voeren. Het is
vaak goed bedoeld, maar het is niet goed voor de dieren. Het is
belangrĳk dat ze zelf op zoek gaan naar natuurlĳk voedsel: zaden,
insecten en groen uit de natuur. Van brood en ander voedsel worden ze
ziek. Ook al eten ze het graag.

Overlast
De dieren worden vaak op dezelfde plek gevoerd. Daardoor komen
steeds meer vogels naar die plekken toe. Dat zorgt voor steeds meer
overlast van vogels en vogelpoep.
Voedsel dat op straat blĳft liggen gaat schimmelen en dat trekt weer
ratten, muizen en andere plaagdieren tegen. Het ziet er niet alleen
rommelig uit, maar is ook nog eens ongezond.

Het voederverbod is er gekomen nadat de gemeenteraad in 2022
hierover unaniem een motie heeft aangenomen.

UITNODIGING VAN ALZHEIMER NEDERLAND
AFDELING PARKSTAD LIMBURG VOOR DE
BIJEENKOMST VAN 25 MAART WAARBIJ WIJ
STILSTAAN BIJ:

DE ROL EN FUNCTIE VAN DE CASEMANAGER
DEMENTIE

Maandag 25 maart 2024 in het Alzheimercafé
Eygelshoven/Kerkrade (locatie Laethof van
MeanderGroep ZL), Putstraat 1 Eygelshoven.

De casemanagers dementie hebben een belangrĳke taak
bĳ het ondersteunen van mensen met dementie en hun
mantelzorger. Ze hebben hiervoor goed contact met de
huisarts. Ze kĳken naar de vraagstukken zoals: wat kan
gedaan worden voor mensen met dementie en hun
naasten om hen zo lang mogelĳk op een verantwoorde
wĳze thuis te laten wonen. Wanneer moet andere
professionele hulp ingeschakeld worden? Wat zĳn de
mogelĳkheden voor extra begeleiding, dagopvang en
dagbehandeling? Hoe moet het netwerk ingeschakeld
worden en wie zĳn dat en wie doet dat?

Wĳ hebben niet op alle vragen een antwoord, maar onze
ervaring is dat er steeds mensen om ons heen zĳn die wel
kunnen helpen door wat zĳ zelf ervaren hebben.
Het blĳft echter maatwerk en wat bĳ de ene persoon helpt
kan bĳ de ander averechts werken.

Het zoeken naar de juiste antwoorden voor de individuele
situatie is de uitdaging.

De verwachting is dat het een interactieve bĳeenkomst zal
zĳn waarbĳ casemanager Monique Cox als
gesprekspartner aanwezig is.

Aanmelden en start avond
Van tevoren aanmelden is niet nodig; deelname is gratis.
Koffie, thee met iets lekkers zĳn ook gratis.
De zaal is open vanaf 19.00 uur en om 19.30 uur start het
programma. Afsluiting: 21.30 uur.

Voor nadere informatie kunnen belangstellenden
telefonisch contact opnemen met Bert Brock,
tel. 0627047884, of met het secretariaat:
Leon Pieters, mobiel: +31(0)613365008



NIEUWJAARSRECEPTIE

Op zondag 14 januari 2024 vond de
nieuwjaarsreceptie plaats in de aula
van basisschool De Vlieger.
Tĳdens deze receptie was er tevens
gelegenheid voor inwoners en
netwerkrelaties om Jo Hermanns
informeel de hand te schudden,
vanwege zĳn afscheid als voorzitter
van de stichting Buurtbeheer Maria-
Gewanden.

De receptie is druk bezocht. Voor de
muzikale omlĳsting zorgde Happy, een
veelzĳdige zangeres uit onze eigen wĳk
Maria-Gewanden.
Het bestuur van de nieuwe stichting
Speeltuin De Steenberg kreeg de
vrĳwilligersprĳs 2023. Het bestuur en de
vrĳwilligers hebben zich enorm ingespannen
en veel werk verzet om de speeltuin aan de
Langstraat nieuw leven in te blazen.
De vicevoorzitter van SBMG, Jolanda
Ermers, sprak de aanwezigen toe.
Jo Hermanns sprak tot slot zĳn dank uit aan
de aanwezigen en blĳft via andere
activiteiten actief betrokken bĳ de wĳk
Maria-Gewanden.



Diep in het hart van de Heerlen ligt een
verborgen netwerk, klaar om in actie te
komen wanneer een leven op het spel staat:
het reanimatienetwerk van Heerlen.
Dit bestaat uit toegankelijke AED’s en goed
getrainde vrijwilligers die paraat staan om te
hulp te schieten.

In noodgevallen zoals een onverhoopte circulatiestilstand
(hartstilstand) is een snelle actie van cruciaal belang, de klok
tikt namelĳk gewoon verder. Dankzĳ het reanimatienetwerk
kunnen vrĳwilligers met een AED binnen enkele minuten al
ter plaatse zĳn om de reanimatie te starten en de AED aan
te sluiten nog voordat de professionele hulpdiensten
arriveren. Dit kan het verschil tussen leven en dood zĳn,
hier telt iedere minuut.

Een circulatiestilstand is een situatie waarin het hart
plotseling stopt met effectief kloppen en het lichaam niet
langer voorziet van zuurstofrĳk bloed. Tĳdens de eerste
paar minuten na een circulatiestilstand is de kans op
overleving het grootst, hierbĳ telt iedere seconde. Snelle
toegang tot een AED kan het verschil maken tussen leven
en dood. Een AED is een draagbaar apparaat dat
elektrische schokken toedient aan het hart, waardoor het
weer in een normaal ritme kan gaan kloppen.

Reanimatienetwerk
Het hart van dit netwerk wordt gevormd door een groep
buurtbewoners die een reanimatiecursus hebben gevolgd en
gecertificeerd zĳn in reanimatietechnieken en het gebruik
van een AED (automatische externe defibrillator). Zĳ
hebben geleerd hoe ze moeten handelen en zĳn bereid om
hun kennis en vaardigheden in te zetten wanneer dat nodig
is.

Om ervoor te zorgen dat het netwerk altĳd operationeel is
en blĳft, worden er binnen de gemeente Heerlen regelmatig
(herhalings)cursussen georganiseerd, waarin de vrĳwilligers
hun vaardigheden kunnen aanscherpen en up-to-date
blĳven met de nieuwste richtlĳnen en technieken. Dit maakt
hen nog beter voorbereid om te handelen in geval van een
reanimatieoproep.

Het reanimatienetwerk van Heerlen is een mooi voorbeeld
van hoe een gemeenschap zich kan verenigen om levens te
redden. De gemeente Heerlen is trots op deze vrĳwilligers
die zich belangeloos inzetten. Laten we allemaal een
steentje bĳdragen door ons bewust te zĳn van de
aanwezigheid van de AED's en hoe we in noodsituaties
moeten handelen.

Automatische Externe Defibrillatoren

In een noodsituatie is het van essentieel belang dat er naast
burgerhulpverleners ook een AED snel beschikbaar is. Elke
minuut zonder reanimatie en defibrillatie vermindert de
overlevingskans van het slachtoffer met ongeveer 10%.
Een AED moet bĳ voorkeur altĳd en overal toegankelĳk
zĳn. Dit betekent dat ze niet alleen beschikbaar moeten zĳn
tĳdens kantooruren of op specifieke locaties, maar ook 's
nachts, in het weekend en op feestdagen.

Gelukkig zĳn veel buurten en gemeenschappen zich bewust
van dit belang en hebben ze maatregelen genomen om
ervoor te zorgen dat AED's altĳd bereikbaar zĳn. Plaatsen
zoals winkelcentra, sportfaciliteiten, scholen en openbare
gebouwen hebben vaak AED's geïnstalleerd, die
gemakkelĳk toegankelĳk zĳn voor zowel bewoners als
bezoekers.

Daarnaast zĳn er ook initiatieven waarbĳ AED's worden
geïnstalleerd in buitenkasten die op strategische locaties in
de buurt worden geplaatst. Deze kasten zĳn veelal beveiligd,
maar toch eenvoudig te openen door middel van een code
die bekend is bĳ de hulpdiensten. Op deze manier kunnen
buurtbewoners snel reageren in geval van nood, zelfs
voordat professionele hulpverleners arriveren.

Tenslotte willen wĳ benadrukken dat het plaatsen en
onderhouden van AED's een verantwoordelĳkheid is van
ons allemaal. Als u weet dat er nog geen AED beschikbaar
is in uw buurt, neem dan contact op met de gemeente,
buurtvereniging of lokale organisaties om dit aan te
kaarten. Door gezamenlĳke inspanningen kunnen we
ervoor zorgen dat onze buurt een veilige omgeving is, waar
snelle hulpverlening mogelĳk is bĳ een circulatiestilstand.

Samen maken we Heerlen hartveiliger en laten we zien dat
solidariteit en medemenselĳkheid de hoekstenen zĳn van
een hechte gemeenschap. Laten we blĳven samenwerken
om levens te redden en het reanimatienetwerk van Heerlen
verder te laten groeien, zodat niemand ooit alleen staat in
een noodgeval.

Meer informatie over trainingen vindt u op onze site:
https://www.hartveilig.nl/cursus-data-
reanimatie-en-aed-bediener/

Een hartelĳke groet,
Ambassadeurs reanimatienetwerk Heerlen.

Reanimatienetwerk
Heerlen



“Het begon eigenlĳk allemaal op het
moment dat ik actief werd binnen het
platform Buitenring Parkstad Maria-
Gewanden”, vertelt Jo. “Dat was in
2006. Met een groep van een man of
tien haalden we ongeveer elfhonderd
handtekeningen op.
Het oorspronkelĳke plan was namelĳk
dat de Buitenring (nu N300) over het
tracé van de Randweg zou komen te
lopen en daar waren veel mensen fel
op tegen.
De buurt zou hierdoor namelĳk
onleefbaar worden. We stelden voor, in
tegenstelling tot andere actiegroepen
die tegen een buitenring waren, om
een alternatieve route te kiezen tussen
het kerkhof aan de Randweg en
Vaesrade. Deze variant is uiteindelĳk
ook uitgevoerd.
Naar aanleiding van onze actievoering
bĳ de Buitenring ben ik voor het
jaarverslag van de provincie
geïnterviewd. Er werden ook foto’s
gemaakt samen met Jan Bus vanaf het
dak van de hoge flat aan de
Weĳenbergstraat om zo een zicht te
krĳgen over de wĳk. We ondernamen
deze actie vanuit de buurtstichting
waar ik toen net bĳ aangesloten was.

Dat was dus een van de eerste
klussen die je voor de buurt
deed?
“Nee, eigenlĳk niet. Oorspronkelĳk
was ik actief bĳ Schopla. Daar had

Wilma Bröcheler, werkzaam bĳ de
voorganger van Alcander, van gehoord
en vertelde mĳ dat ze wat uitdagingen
hadden met ‘Buurtberichten’ en zĳ
vroeg of ik daaraan wilde meewerken.
Daar heb ik toen ja tegen gezegd. In
die tĳd waren Harry Huis, Ria van
Leĳenhorst, Els Klinkers, Gerard
Ĳkema en Ben Maes al bĳ de
buurtstichting actief.

Mĳn eerste klus was het opknappen
van het Gouverneur Baron van
Hövellplein. Dat was een project van
Woonpunt, de gemeente en de SBMG.
Wĳ vonden dat de buurtbewoners een
stem moesten krĳgen. We
organiseerden daarom een spreekuur
in de buurtwinkel aan het Gouverneur
Baron van Hövellplein. De buurtwinkel
had ten tĳde van de reorganisatie van
de Kasteelbuurt een belangrĳke
functie. Het Buurthuis bĳ de Vlieger
was er toen nog helemaal niet.
Weliswaar vergaderden we met de
SBMG in de lerarenkamer van de
school, maar de eerste activiteiten van
de seniorengroep en de computerclub
bĳvoorbeeld, werden gehouden in een
houten keet in de speeltuin. Daarna
verhuisden we naar het Krauwelnest
aan de Schuinstraat waar nu de
Heemkundevereniging is.
Die ruimte werd al snel te klein en er
werden op hetzelfde moment plannen
gemaakt om de Brede

Maatschappelĳke Voorziening bĳ de
Vlieger te bouwen. Harry Huis,
toenmalig hoofd van Basisschool de
Vlieger, en Paul Vievermans hebben
hier een belangrĳke rol in gespeeld.
In het nieuwe gebouw kregen we
voldoende ruimte en dus konden we
ook meer activiteiten organiseren: de
schilderclub, de fotoclub, Geloof en
Vriendschap, de beweegclub, HAK,
computerclub, seniorenclub, de
vergaderingen van de
Heemkundevereniging en nu twee
burgerinitiatieven in het kader van
Heerlen-Noord.
Eigenlĳk lopen we nu met deze
activiteiten weer tegen grenzen aan dus
beraden we ons op de kansen zoals een
mogelĳke verbouwing of nieuwbouw
van de school die er wellicht gaat
komen.”

Je vertelde al dat als je door de
wĳk loopt, je overal wel iets ziet
waar je jouw ‘handtekening’
onder hebt gezet. Wat kunnen
onze wĳkbewoners zoal zien
waar je nauw bĳ betrokken was
of waar je zelfs initiator van was?
“Uiteraard zĳn er bekende dingen.
Maar ook minder bekende zaken.
Een klein project is bĳvoorbeeld het
parkje bĳ het Lagervoetpad. Daar
stonden ooit dertien oude dennen die
niet al te stabiel meer waren. Ze waren
er in het verleden neergezet als

Begin 2023 maakte hij bekend dat hij zijn functie als voorzitter van
de Stichting Buurtbeheer Maria-Gewanden definitief wilde gaan
overdragen. Die beslissing kwam niet onverwacht want hij had al
eerder kleine signalen gegeven dat hij de voorzittershamer wilde
gaan overdragen.

In de Buurtberichten van maart 2006 zien we voor het eerst de naam
Jo Hermanns verschijnen: ’De Stichting Buurtbeheer Maria-
Gewanden werd uitgebreid met een aantal nieuwe vrijwilligers, te
weten Jan Ubachs, Harry Hendriks en Jo Hermanns. Wij heten ze
welkom in onze stichting en hopen op een goede samenwerking’,
was er te lezen.

In juni 2006 was Jo al aanwezig bij de buurtschouw, die nu, na
jaren voortgezet werd onder de naam ‘Kijk op de wijk’.

Vanaf zijn beginperiode bij SBMG, in 2006, was Jo redactielid van
Buurtberichten, ons blad dat al sinds 2002 bestaat.

In de editie van september 2017 stond vermeld, dat Jo, na enkele
jaren vicevoorzitter geweest te zijn, het voorzitterschap van Henk
Ghijsen overnam. Die rol vervulde hij met verve. Ideeën volgden
elkaar in rap tempo op: HAK, Schurenberger Park, Bongaardpark, de
speeltuin, Parkstadroute, participantenoverleg, Terschuren, het
Wingerdhuis en ga zo nog maar even door.

We kijken samen met Jo terug op die afgelopen achttien jaar.

Jo Hermanns:
18 jaar lang inzet
met hart en ziel
voor onze wijk

Maria-Gewanden



productiebos voor de mĳnindustrie.
Omdat ze een gevorderde leeftĳd
hadden waren omwonenden bezorgd
dat er tĳdens een storm nog meer
bomen zouden gaan omvallen, want
dat was al een keer gebeurd.
De gemeente was dus van plan om de
bomen allemaal te verwĳderen en niet
meer dan dat. Omwonenden vonden
dat ook weer niet fijn. Er was een
groep die de bomen wilden behouden
en een andere die de bomen weg wilde
hebben. Op een dag was de gemeente
al begonnen met kappen en dat heb ik
tegen kunnen houden. Daarop
benaderde ik de toenmalige wethouder
Barry Braeken en die zorgde ervoor
dat de kap tĳdelĳk werd stilgelegd.
Maar ik vond dat we wel iets moesten
met die plek. We riepen de bewoners
bĳ elkaar en hebben gezamenlĳk met
hulp van ambtenaren een compromis
gesloten: er kwam een mooi parkje met
ik schat zo’n twintig nieuwe
dennenbomen: een hernieuwde relatie
met het mĳnverleden.”

Maar je stond ook aan de wieg
van veel meer projecten zoals het
Schurenberger Park,
Bongaardpark, het kapelletje in
Terschuren. Vertel van dat
laatste project eens iets…..
“Daar zit inderdaad ook nog een stuk
geschiedenis aan vast.
Marina en ik wandelden vaak richting
Terschuren en kwamen dan langs dat
kapelletje. Dat was in die tĳd erg
onderkomen. Van het Mariabeeldje
was op een gegeven moment alleen het
hoofdje nog over. Dat vonden we niet
kunnen en er moest wat ons betreft iets
mee gebeuren. We riepen de mensen
uit Terschuren bĳ elkaar om te
bespreken wat we zouden kunnen
doen. Ik had toen contact met Jan
Creusen (o.a. schrĳver) en die hebben
we het eerste ontwerp laten maken.
Met dat voorstel was niet iedereen blĳ.
Paul Meĳers uit Terschuren heeft
daarom een nieuw ontwerp gemaakt
waar wel iedereen zich in kon vinden
en de rigoureuze renovatie werd dan
ook zo uitgevoerd.
Omdat ik Kerkmeester Gebouwen van
de Parochiefederatie was en contacten
had met de Monumentenwacht wist ik
dat er subsidiemogelĳkheden waren.
Eigenlĳk waren we wat vroeg met de
aanvraag, maar uiteindelĳk kregen we
toch het geld dat nodig was voor de
restauratie. En het is geworden zoals de
mensen het wilden. Er moest nu ook
nog een nieuw Mariabeeld komen. De
dames van Terschuren zĳn dus naar
Banneux gegaan om daar een beeld te
kopen. Dat werd ook geplaatst. Een
school in Geleen heeft het hekwerk
gemaakt en de toenmalige
Bouwopleidingen Zuid, (nu locatie Aldi
in Nuth) heeft het metselwerk

uitgevoerd. De stenen waren afkomstig
van de Kunrader steengroeve.

De letters AM (Ava Maria) bĳ de kapel
zĳn ontworpen door Huub Ermers en

uitgevoerd door Moonen-Wanders.
Het IVN deed de groenaanplant en
plaatste de bank. De gemeente plaatste
de prullenbak. Het was een heel
project waar veel mensen aan
meewerkten.
De twee jeu de boulesbanen hebben
we ook meteen opgeknapt.
Een paar jaar later was het beeld
opeens verdwenen. Hoe dat gebeurd is,
is voor ons nog steeds een raadsel. We
voerden daarop een inzamelingsactie
om een nieuw beeld te kunnen
aanschaffen; er kwam veel geld binnen.
We waren op een gegeven moment in
Remagen en in een winkel stond een
fraai wit Mariabeeld. Ik vond het
meteen passen bĳ wat wĳ nodig
hadden voor de kapel. Ook Paul
Meĳers vond het geschikt. We mochten
het zomaar zonder te betalen
meenemen van de zusters met de
belofte dat indien we het definitief
wilden houden we dan pas hoefden te
betalen. Paul heeft het opnieuw
prachtig geschilderd en het beeld is niet
veel later opnieuw ingezegend.
De buurtbewoners van Terschuren
onderhouden het nog steeds mede
dankzĳ financiële ondersteuning van
SBMG.

Het wegkruis dat op de hoek
Terschurenweg/Schuureikenweg staat,
daar is ook wat mee. Niet al te lang
geleden werd de verlichting aangepast.
Onlangs werd daar de corpus voor de
tweede keer ontvreemd. De
buurtbewoners hebben nu een prachtig
met glas overtrokken corpus
opgehangen.”

Kun je in het kort nog wat
vertellen over de totstandkoming
van het Schurenberger Park en
het Bongaardpark?
“Voetbalclub VKC was al een tĳdje
weg aan de Randweg. Ook de
korfbalvereniging was inmiddels
vertrokken naar het sportterrein van
FC Hoensbroek. Het terrein werd

daarna twee keer per jaar gemaaid
door de gemeente. Dat verwilderd
terrein aan de Randweg was ons
eigenlĳk een doorn in het oog.
We hadden een vergadering met de
gemeente waarbĳ een wethouder
aanwezig was.
Ik kaartte het braakliggend terrein aan
en vroeg of de buurtstichting iets
mocht doen met dat terrein. Haar
antwoord was dat de gemeente daar
geen geld voor had. Dat duurde even
en in de tussentĳd tastte de gemeente
af wat ze met die voormalige
sportterreinen kon doen; er was
immers geen bestemming voor.
Na enkele jaren kregen we een seintje
dat we mochten gaan nadenken over
een toekomstige bestemming.
We zĳn toen gaan flyeren en hebben
wĳkbewoners gevraagd om tĳdens een
inloopbĳeenkomst mee te denken over
een bestemming voor het terrein. Het
werd een drukbezochte avond waarbĳ
iedereen met ideeën kon komen. Er
kwamen ongeveer vĳftig suggesties op
tafel; van pretpark en uitzichttoren tot
evenemententerrein en
herdenkingsbos. Uiteindelĳk gingen we
met drie ideeën aan de slag die de
aanwezigen wel zagen zitten.

De wĳkbewoners kozen uiteindelĳk
voor een levensloopbos, een verwilderd
bos en een activiteitenterrein. Er werd
een werkgroep geformeerd van
ongeveer tien man, die daarmee aan
de slag gingen.
De gemeente was toentertĳd nog niet
zo bezig met burgerinitiatieven. Samen
met de gemeente hebben we dit op de
kaart gezet en zo is de methode
‘Gebrookerbos’ ontstaan (een manier
om van onderop, dus door inwoners
zélf, een gebied te ontwikkelen).
Uiteindelĳk is het park er door de jaren
heen wat anders uit gaan zien. Het
levensloopbos beslaat nu een groot
gedeelte van het terrein en het
activiteitenterrein is er niet meer.
Het is een mooi gebied geworden.
Jammer dat sommige mensen met
honden hun viervoeters te veel hun
gang laten gaan. Ook is er nog veel
werk te verzetten wat structureel
onderhoud betreft.”

En het Bongaardpark?
“De aanpak daar was vergelĳkbaar
met die van het Schurenberger Park.
Er stond ooit een flat waar Woonpunt
van af wilde. Woonpunt zit ook bĳ ons
aan tafel als er participantenoverleg is.
Zo wisten wĳ in een vroeg stadium dat
de flat afgebroken zou gaan worden.
Ook hier kwam de SBMG met de
vraag: mogen we iets ontwikkelen op
die plek? Daar stemde Woonpunt mee
in en samen met de gemeente en
Gebrookerbos hebben we ook hier
plannen voor gemaakt volgens de

’Als ik door de
wijk loop, zie ik
overal wel iets
waar ik mijn
handtekening

onder heb gezet’



methode die we bĳ het Schurenberger
Park hadden toegepast.
Dus door buurtbewoners de kans te
geven om zelf mee te denken over de
ontwikkeling van hun eigen omgeving.
Ook dat is op een hele positieve manier
verlopen.
Omdat het terrein langs het
voormalige mĳnspoor lag wilden we
hier terugblikken naar de geschiedenis
van de wĳk. Dat hebben we gedaan
door dennenbomen te planten zoals
die vroeger in de mĳntĳd werden
geplant als productiehout. In de bank
zĳn een trein en een mĳnwerker
uitgesneden. Ook betrokken we buren
van het park, Levend Water, bĳ het
project. Er is nu ruimte voor de
kinderen van Levend Water om te
spelen en zo was er met Kerstmis
enkele jaren geleden een
Kerstevenement/markt.

Met de aanleg van de Parkstadroute
komt het fietspad ook door het
Bongaardpark te lopen. Hiermee
hebben we gewaarborgd dat het
trapveldje kan blĳven bestaan.
Ook komt er binnenkort een
beweegtuin bĳ. Daar heeft Marianne
Isenborghs zich hard voor gemaakt.
Woonpunt en gemeente Heerlen zĳn in
gesprek over het eigendom van het
perceel.

Ik ben blĳ dat Woonpunt het parkje op
dit moment goed onderhoudt. Ik hoop
dat de gemeente het op dezelfde
manier zal gaan doen.

We hebben ook nog een project met de
Heemkundevereniging gedaan: het
promoten van de Romeinse villa die op
het terrein naast Adelante ligt.
Er was maar één schets van hoe die
Romeinse villa er ooit heeft uitgezien.
Aan de hand van die schets hebben we
een informatiebord laten maken dat nu
in het park bĳ Adelante staat.
Het was een heel project waarin we de
geschiedenis van Romeins Hoensbroek
probeerden te achterhalen. Er werd
een lezing gegeven bĳ Adelante ter
gelegenheid van de onthulling van dat
informatiebord.
We wilden ook een werkgroep
opstarten die zich ging bezig houden
met het bekender maken van die villa.
Dat is helaas blĳven liggen. Iets voor
mĳn opvolger.”

Moet die villa niet gewoon
opengelegd worden net als het
Thermenmuseum?
“Jazeker. Die resten liggen gewoon
onder het zand. Er werden in het
verleden veel vazen en andere resten
gevonden die daarna in het depot in
Maastricht terecht zĳn gekomen. Daar
heb ik contact mee opgenomen en

uiteindelĳk voor elkaar gekregen dat
enkele van die vondsten nu in een
vitrine in het restaurant van Adelante
staan.
Je zou iets bĳzonders kunnen doen met
de restanten van die villa, bĳvoorbeeld
blootleggen en er een glazen koepel
overheen bouwen net als bĳ het
Thermenmuseum.”

Weer een sprongetje: wat zou je
graag nog veranderd willen zien
de komende jaren in onze wĳk?
“Ik denk dat de wĳk er over
vĳfentwintig jaar heel anders uit zal
zien.
De wĳk vergrĳst. Maar in het
algemeen hoop ik dat bewoners meer
invloed krĳgen op de zaken die in hun
wĳk gebeuren. Het is nog altĳd voor
een deel zo dat de gemeente haar ding
doet en vergeet te overleggen met
buurtbewoners. Zo herinner me de
komst van de school voor anderstaligen
aan de Steenkoolstraat. Wĳ hoorden
het pas toen een en ander al in gang
was gezet. Van de ene op de andere
dag zou daar die school gaan
functioneren. De buurt was niet blĳ
met de manier waarop dit gebeurde.
Daarom hebben wĳ dat samen met de
bewoners opgepakt en op die manier
kunnen rechttrekken met de gemeente.

Met de Parkstadroute hetzelfde. Men
kreeg het klaar om mensen met ideeën
te laten komen
(www.mĳnspoorzoeker.nl, red.) en
uiteindelĳk is met die ideeën vrĳwel
niets gebeurd.
Die manier van werken zit me wel eens
dwars. Dus het vroeg betrekken van
bewoners en ze serieus nemen zou ik
wel verbeterd willen zien.”

Als je mag dagdromen over de
locatie waar de SBMG is
gehuisvest in de toekomst, waar
moeten we dan aan denken?
“Ik heb daar een dubbel gevoel bĳ. We
hebben een goed contact met de school
en als je aan een andere locatie gaat

denken, verlies je dat contact. Van de
andere kant: de school barst op dit
moment uit zĳn voegen en heeft meer
ruimte nodig.”

Dus de locatie is prima, maar te
klein aan het worden?
“Ja, de centrale ligging van de locatie is
uitstekend, maar op dit moment zĳn er
in mĳn ogen te veel gebruikers van de
ruimtes, waardoor de SBMG te weinig
ruimte heeft om haar activiteiten te
kunnen doen en uitbreiden. Dat wringt
dan soms en dat willen we niet.”

Je bent nu gestopt als voorzitter
van de SBMG. Blĳf je toch nog
actief in de wĳk?
“Jazeker. Ik ben nog bĳ de redactie van
de Heemkundevereniging Hoensbroek,
Geloof en Vriendschap en de HAK.”

Heb je nog plannen voor de HAK
(Hoensbroekse Amateur Kunst)?
“Pas geleden hebben we onze ideeën
die we samen met de school kunnen
uitvoeren besproken met
Karlĳn Grond, de coördinator van de
talentklas van de Vlieger.
Zo zĳn we bezig met ‘Podium HAK’,
dat we iedere maand willen gaan doen
samen met kinderen van de school.
Kleine culturele activiteiten, maar net
wat anders dan wat ze op school leren.
Dit willen we samen organiseren met
mensen van Philadelphia die voor de
catering gaan zorgen.
We willen leerlingen ook in contact
brengen met boeken en de schrĳvers
daarvan, mensen die interessante
verhalen hebben.
Dan doen we dit jaar ook weer het
blokfluitproject op vier scholen.
Wonderwĳs gaat voor het eerst
meedoen samen met de Vlieger, De
Mheyster en de Regenboog.
Als je ziet en hoort wat de kinderen in
enkele weken leren met de blokfluit,
dan neem ik mĳn petje voor ze af.
Zeker als ze met Harmonie St. Caecilia
optreden. Ouders, opa’s en oma’s die
er bĳ zĳn: Fantastisch!
Helaas is zo’n uitvoering op dit
moment niet mogelĳk in de ‘oude’
muziekschool, dus gaan we binnenkort
een uitvoering organiseren bĳ
Wonderwĳs aan de Auvermoerstraat.”

Ik wil nog even het
Rĳksprogramma Heerlen-Noord
met je bespreken. Er zĳn enkele
focusgebieden vanuit dat
programma die in onze wĳk
liggen: Kasteelbuurt en
Hoofdstraat. Zie jĳ nog een rol
weggelegd voor de SBMG in dit
Rĳksprogramma?
‘Er zĳn in onze wĳk twee
burgerinitiatieven die actief zĳn: een
van Jacques Giesbertz en het andere
van Maarten Verkerk. De SBMG



Schilderclub
De leden van Schilderclub Indigo komen iedere
dinsdagmorgen bĳ elkaar vanaf 9.30 uur in
BMV de Vlieger.
Informatie bĳ Anja Spreuwenberg,
tel.: 0614 945 967

Werkgroep senioren
De leden van de seniorengroep komen bĳ elkaar op de
donderdagmiddagen van 13.30 tot 16.30 uur in de
Vlieger. Er is een wisselend programma. Denk hierbĳ aan
lezingen, muziek, spellenmiddagen, gezellige middagen.
Informatie kunt u krĳgen bĳ Marianne Isenborghs,
tel.: 045 - 522 98 99

Beweegclub
Als je je spieren goed los wil maken, wil bewegen op
muziek, werken met elastieken, gewichten of werken aan
je conditie en je spieren soepel houden, ben je welkom bĳ
de beweegclub. Maandagavond tussen 18.30 en 19.30 in
BMV de Vlieger.
Informatie bĳ Hilde Stribos, tel.: 0620 507 515

Koor Sing4Joy
Sing4joy heeft een breed repertoire variërend van
populair tot kerkmuziek.
De repetities zĳn altĳd op woensdagavond van 19.30 tot
21.00 uur in de Vlieger.
Informatie bĳ Fenny Rademakers,
Tel.: 0613 861 417

Computerclub
In onze computer- en tabletlessen leert u omgaan met
verschillende aspecten van pc's, laptops, tablets en
smartphones. De lessen zĳn voor beginners en
gevorderden.
U kunt vrĳblĳvend een kĳkje komen nemen op de
dinsdagavonden in BMV de Vlieger tussen
19:30 en 20.30 uur, Maria-Gewandendenstraat 24.
Heeft u vragen? Stuurt u dan een e-mail naar:
computerclubsbmg@mariagewanden.nl

ACTIVITEITEN van de SBMG

ondersteunt burgerinitiatieven die in
lĳn zĳn met de doelstellingen van de
SBMG. Het bestuur wil ook graag
meepraten daarin, juist omdat het
burgerinitiatieven zĳn en niet van
bovenaf opgelegd worden. Burgers
moeten hier in Heerlen-Noord iets te
zeggen hebben.’

Dat begrĳp ik, maar zou je
willen dat de regiegroep van het
Rĳksprogramma Heerlen-Noord
contact met de buurtstichtingen
opneemt?
“Dat zullen ze wel moeten denk ik.”

Wat zou je aan
hetprogrammabureau kwĳt
willen?
“Kĳk: als er geld vrĳ komt in dit geval
in het kader van het Rĳksprogramma,
ben ik bang dat het geld wellicht aan
verkeerde dingen wordt uitgegeven.
De Vlieger speelt een hele belangrĳke

rol in het Rĳksprogramma. Niet alleen
de school, maar alles wat erbĳ hoort en
dus ook de buurtstichting SBMG. Ik
hoop dat dat niet vergeten wordt!
Het feit dat we samen met de school
hebben aangekaart bĳ de gemeente
welke rol we kunnen spelen, heeft er
mogelĳk toe geleid dat er nu wordt
gedacht om de school in 2028 te slopen
en er nieuwbouw komt. Dat zou een
zegen zĳn voor Maria-Gewanden.”

Toch even wat concreter; er is
een programmabureau RPHN
waar diverse partĳen een rol in
hebben: organisaties op het
gebied van veiligheid,
gezondheid, onderwĳs en wonen.
De buurtstichting staat centraal
in de wĳk. Daarom: welke rol zie
je dan voor de SBMG weggelegd,
wat kun je voor het
programmabureau betekenen?
“Wĳ, onze stichting zĳn de ogen en

oren van de wĳk en dat wordt nog wel
eens vergeten. Dus wĳ kunnen wel
degelĳk goede inbreng hebben op álle
gebieden. Het is een stichting van
vrĳwilligers die in de wĳk wonen en
weten wat er in de wĳken speelt. Dat
moet niet vergeten worden.
Eigenlĳk zouden alle buurtstichtingen
een plek moeten krĳgen aan tafel bĳ
het Rĳksprogramma. Natuurlĳk zĳn er
interventiegroepen die geclassificeerde
zaken bespreken. Daar hoeven we
natuurlĳk niet bĳ te zitten. Maar bĳ
andere zaken zou ik echt willen
adviseren: Laat de wĳken meepraten.”

Foto beneden: op 2 februari ontving
Jo uit handen van loco-burgemeester Jordy
Clemens een oorkonde met een bloemetje voor
zĳn jarenlange vrĳwillige inzet voor onze wĳk.
Hiermee kreeg hĳ de titel
‘Bĳzondere Heerlenaar’.


